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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 3/2012  
Caràcter: ordinària  
Data: 30 de març de 2012 
Horari: de 11:00 a les 13:15 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 24 de febrer de 
2012, amb la següent correcció d’errada material: 
 
En la votació del punt núm. 29, corresponent a la moció del Grup Municipal del PP 
relativa a la petició d’augment de la dotació agents de Mossos d’Esquadra a la Regió 
Policial de Ponent es feia constar, per error, sis abstencions del Grup Municipal de 
CiU, essent la transcripció correcta de la votació la següent: “Amb 20 vots a favor dels 
grups municipals del PP i del PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal de CiU, 
s’acorda....”. 
 
D’aquesta correcció d’errada es donarà trasllat a les institucions a les quals es va 
traslladar la moció i es farà la corresponent rectificació en el document original de 
l’acta. 
 
 
 
2.- PRESA DE POSSESSIÓ DEL NOU REGIDOR DE LA CORPOR ACIÓ SR. PAU 
PINTÓ TORNÉ  
 
El senyor secretari llegeix la credencial, de data 29 de febrer de 2012, tramesa per la 
Junta Electoral Central en la qual s’expressa que ha estat designat regidor de 
l’Ajuntament de Lleida el Sr. Pau Pintó Torné, en substitució, per renúncia, de la Sra. 
Inma Manso Ferrándiz. 
 
Tot seguit es procedeix a fer l’acte de promesa o jurament del càrrec per part del nou 
regidor de la corporació. El senyor secretari llegeix la fórmula oficial de jurament o 
promesa del càrrec i el nou regidor respon “sí juro”. 
 
El senyor alcalde imposa al nou regidor la venera i l’escut de la ciutat, seguint la 
tradició a tal efecte. 
 
 
3.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer  Ple i 
que van del núm. 813 fins al núm. 1527, ambdós inclosos.  
 
 
4.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D’AL CALDIA  
 
La corporació resta assabentada dels decrets següents dictats per l’Alcaldia: 
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- Decret de 29-2-2012 de delegació en el tinent d’alcalde i regidor Sr. Josep 
Presseguer i Gené, de les competències de resolució de les sol·licituds de 
prestació del servei de centre de dia per a persones grans. 

- Decret de 13-3-2012 de delegació en el regidor Sr. Jesús Castillo i Cervelló de 
la signatura dels convenis d’alumnes en pràctiques en centres educatius 
municipals. 

- Decret de 16-3-2012 de delegació en la regidora Sra. Dolors Arderiu i Sabaté 
de signatura dels convenis amb administracions, entitats, associacions, etc. 
dins de l’àmbit de la Regidoria de Participació Ciutadana, Gent Gran i 
Voluntariat Sènior.  

- Decret de 30-3-2012 de designació de quatre membres del Consell Econòmic i 
Social de Lleida. 

- Decret de 30-3-2012 de designació dels membres del Consell Assessor de la 
Ciutat  de Lleida.  
 

 
5.-  ACORDS DE CARTIPÀS, AMB MOTIU DE LA PRESA DE P OSSESSIÓ DEL 
NOU REGIDOR DE LA CORPORACIÓ SR. PAU PINTÓ PORTÉ I ALTRES 
MODIFICACIONS PROPOSADES PEL GRUP MUNICIPAL DEL PP  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
1r. El Sr. Pau Pintó Torné s’incorporarà a les comissions informatives municipals, a les 
comissions de seguiment i consells assessors, de conformitat amb la proposta 
formulada pel Grup Municipal del PP; a tal efecte es faran els ajustaments i 
designacions previstes en l’esmentada proposta. Per part de l’Alcaldia s’emetran els 
decrets oportuns per formalitzar aquestes designacions, quan escaigui.  
 
D’aquest punt de l’acord es donarà trasllat al Sr. Pau Pintó Torné i a les presidències i 
secretaries de les corresponents comissions informatives, comissions de seguiment i 
consells assessors, als efectes legals oportuns. 
 
2n. Nomenar la Sra. Inma Saura Arilla com a vocal del Consell Rector de l’Institut 
Municipal d’Educació, a proposta del Grup Municipal del PP, i en substitució de la Sra. 
Mabel Albero Jové. 
 
Agrair a la vocal cessant, Sra. Mabel Albero Jové, la tasca desenvolupada en aquest 
organisme municipal. 
 
Donar trasllat d’aquest punt de l’acord a la persona designada i a la Presidència i 
Secretaria de l’Institut Municipal d’Educació, als efectes oportuns. 
 
 
6.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A LA FUNDACIÓ PRIVADA ASPROS 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 6 de març de 2012 , que 
en la seva part dispositiva diu: 
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1r.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en Fundació privada ASPROS, per a la concessió al seu favor d’una Placa 
de la Paeria a la solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Josep Presseguer Gené, Regidor instructor de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 

 

7.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC A LA PONTIFICIA I REAL AC ADÈMIA 
BIBLIOGRÀFICA MARIANA  

 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 7 de març de 2012 , que 
en la seva part dispositiva diu: 

1r.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la PONTIFICIA Y REAL ACADÈMIA BIBLIOGRAFICA MARIANA, per a 
la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria al mèrit cultural o  artístic.  

2. Nomenar a la Senyora Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i 
al Sr. Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 

 
8.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A  ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE MAGRANERS 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 12 de març de 2012 , que 
en la seva part dispositiva diu: 

1r.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en L’Associació de Veïns de Magraners, per a la concessió al seu favor 
d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 

 
9.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A  ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE LA BORDETA   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 12 de març de 2012 , que 
en la seva part dispositiva diu: 

1r.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Associació de Veïns de la Bordeta, per a la concessió al seu favor 
d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 
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2.- Nomenar a S. Sa. Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 

 
10.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLA CA DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’ORGANITZACIÓ  DE VEÏNS DE PARDIN YES –ORVEPARD- 
  
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 12 de març de 2012 , que 
en la seva part dispositiva diu: 

1r.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Organització de Veïns de Pardinyes –ORVEPARD-, per a la 
concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 

 
11.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLA CA DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A ROTARY CLUB LLEIDA  
  
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 12 de març de 2012 , que 
en la seva part dispositiva diu: 

1r.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en  Rotary Club Lleida, per a la concessió al seu favor d’una Placa de la 
Paeria a la solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Josep Presseguer i Gené, regidor instructor de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 

 
12.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLA CA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A FEDERACIÓ D’ASSOCIACIO NS DE MARES I 
PARES DE CATALUNYA (FaPaC) 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 13 de març de 2012 , que 
en la seva part dispositiva diu: 

1r.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la Federació d’Associacions de mares i pares de Cagtalunya (FaPaC), 
per a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic. 
 
2.- Nomenar a S. Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 
13.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. MARTA 
CAPDEVILA ROS 
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Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Marta Capdevila Ros, Psicòloga, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat de psicòloga a l’AMPA de l’Institut Manuel de Montsuar, 
amb una dedicació de 5 hores i 30 minuts setmanals, els dilluns de 15:00h. a 16:30h i 
els dimecres de 9:30h. a 13:30h. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 

 
14.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. Mª 
ASUNCION BALSELLS FILELLA 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a la treballadora Sra. Mª Asunción Balsells Filella, Cap de Secció de 
Planificació de Recursos Humans, per exercir un segon lloc de treball o activitat com a 
Professora Associada a temps parcial, a la Facultat de Ciències de l’Educació de la 
Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 8 hores setmanals distribuïdes de la 
següent forma: dilluns de 13:00h. a 14:00h. i de 15:00h. a 17:00h.; dimarts de 17:00h. 
a 18:00h. i dimecres de 12:00h. a 14:00h. i de 15:00h. a 17:00h. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 

 
15.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. DOLORS 
RICART AMANÓS  
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Dolors Ricart Amanós, Professora Especial 
Conservatori, per exercir un segon lloc de treball o activitat de producció teatral, a 
l’empresa BITO Produccions SL, amb una dedicació de 10 hores setmanals durant els 
mesos de març i abril. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 
 
 

16.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2011 



 
 

 7 

Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012, la Liquidació del 
Pressupost de l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2011, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova 
el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11  74.649.575,72 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-11 38.650.660,23 
 
 b) -Resultat  pressupostari de  l'exercici 7.275.961,42 
     -Resultat pressupostari ajustat 8.673.726,86 
 
 c)  - Romanent de Tresoreria:  
      - Drets pendents de cobrament  a 31-12-11 73.971.326,00 
      - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11 48.805.788,06         
      - Fons líquids a 31-12-11 3.312.357,20 

- Romanent de Tresoreria 28.477.895,14 
      - Saldos de dubtós cobrament 22.415.277,37 
      - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament 
         afectat 5.330.018,19 
      - Romanent de Tresoreria per a despeses generals 732.599,58 
 

17.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D’OCUPACIÓ 
“SALVADOR SEGUI” 2011 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012, la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut  Municipal d’Ocupació “Salvador Seguí”, corresponent a 
l'exercici de 2011, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11  2.194.896,14 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-11   846.637,95 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici   -1.160.176,73 
     -Resultat pressupostari ajustat     92.892,88 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
       
 - Drets pendents de cobrament a 31-12-11    2.204.502,64 
         - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11   1.028.868,22 
         - Fons líquids a 31-12-11  280.021,12 
         - Romanent de Tresoreria total 1.455.655,54 
         - Saldos de dubtós cobrament    3.936,08 
         - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb 
            finançament afectat 1.401.921,74 
          - Romanent de Tresoreria per a despeses generals  49.797,72 
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18.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL 
D'INFORMÀTICA DE LLEIDA 2011 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012, la Liquidació del 
Pressupost de l’Institut Municipal d'Informàtica de Lleida, corresponent a l'exercici de 
2011, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11     507.292,38 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-11     502.363,66 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici     -54.777,03 
     -Resultat pressupostari ajustat                         11.187,22 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
     - Drets pendents de cobrament  a 31-12-11               513.669,94 
     - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11               568.380,75 
     - Fons líquids a 31-12-11                                57.529,26 
     - Romanent de Tresoreria total                  2.818,45 
      - Saldos de dubtós cobrament            730,55 
      - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat              - 
      - Romanent de Tresoreria per a despeses generals         2.087,90 
 

 
19.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL D E COMERÇ, 
MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2011 

Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012, la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida, 
corresponent a l'exercici de 2011, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar 
el següent: 

a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11 141.271,05 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-11  209.681,31 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici     -53.298,72 
    -Resultat pressupostari ajustat    -548,72 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
    - Drets pendents de cobrament  a 31-12-11    146.042,10 
    - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11   252.626,94 
    - Fons líquids a 31-12-11 143.281,43 
    - Romanent de Tresoreria total   36.696,59 
    - Saldos de dubtós cobrament   29.072,15  
    - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb  finançament afectat      -    
    - Romanent de Tresoreria per a despeses generals  7.624,44 
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20.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE TURISME DE LLEIDA 2011  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012, la Liquidació del 
Pressupost de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2011, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11 309.238,65 
     -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-11 179.347,44 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici   -22.130,89    
     -Resultat pressupostari ajustat 40.645,11 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
    - Drets pendents de cobrament  a 31-12-11  324.919,82 
    - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11 218.061,63       
    - Fons líquids a 31-12-11  89.436,77 
    - Romanent de Tresoreria total  196.294,96 
    - Saldos de dubtós cobrament   39.668,90          
    - Romanent de Tresoreria afectat a  despeses amb finançament afectat  155.112,67          
    - Romanent de Tresoreria per a despeses generals   1.513,39 
 
 
21.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’ACCIÓ CULTURAL 2011  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012, la Liquidació del 
Pressupost de l’Institut Municipal d’Acció Cultural, corresponent a l'exercici de 2011, i 
en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es 
dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11 1.785.209,00 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-11 1.570.486,39 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici   123.503,86 
    -Resultat pressupostari ajustat     123.503,86 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
    - Drets pendents de cobrament a 31-12-11  1.767.074,07 
    - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11 1.654.671,28         
    - Fons líquids a 31-12-11    103.199,47      
    - Romanent de Tresoreria total             215.602,26 
    - Saldos de dubtós cobrament         6.218,54 
    - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat                 -     
    - Romanent de Tresoreria  per a despeses generals    209.383,72 
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22.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL D'ACCIO 
ESPORTIVA 2011 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012, la Liquidació del 
Pressupost de l’Institut Municipal d'Acció Esportiva, corresponent a l'exercici de 2010, i 
en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es 
dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11                             
451.332,78 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-11  171.065,27 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici   89.390,79 
        -Resultat pressupostari ajustat       89.390,79 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament  a 31-12-11              459.822,84 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11              400.204,00 
       - Fons líquids a 31-12-11                  4.892,29 
       - Romanent de Tresoreria total   64.511,13 
       - Saldos de dubtós cobrament   56.543,78 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat      -     
       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals     7.967,35 
 

23.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D’EDUCACIO 
2011 

Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2012 la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut Municipal d’Educació, corresponent a l'exercici de 2011, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 

a) - Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-11 1.687.690,32 
     - Obligacions pressupostàries pendents de  pagament a 31-12-11 2.413.035,40 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici 250.703,18   
     -Resultat pressupostari ajustat 250.703,18 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
     - Drets pendents de cobrament  a 31-12-11  1.687.690,32         
     - Obligacions pendents de pagament a 31-12-11 2.473.534,23 
     - Fons líquids a 31-12-11 1.109.951,99     
     - Romanent de Tresoreria total   324.108,08 
     - Saldos de dubtós cobrament 104.258,47     
     - Romanent de Tresoreria afectat  a despeses amb finançament afectat.           -          
     - Romanent de Tresoreria per a despeses generals  219.849,61 
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24.- DONAR COMPTE AL PLE DELS INFORMES REFERENTS A L’ACOMPLIMENT 
DE L’OBJECTIU D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I DE L’A VALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DEL PLA DE SANEJAMENT. 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, segons el qual: 
 
En compliment d’allò previst a l’article 16.2 del Reial decret 1463/2007, de 2 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 
12 de desembre, d’Estabilitat Pressupostària, en la seva aplicació a les entitats locals, 
la Intervenció ha emes informe corresponent. 
 
Així mateix en compliment de l’establert en el RDL 5/2009, s’ha avaluat el compliment 
del pla de sanejament. Les dades establertes en aquest informe relatives a la execució 
real coincideixen amb la liquidació del pressupost aprovada per l’Alcalde en data 29 de 
febrer de 2012. 
 
Les dades de la liquidació es traslladen als corresponents organismes de tutela 
financera dels plans vigents, tant de  l’Administració del Estat com de l’Administració 
de la Generalitat de Catalunya, amb els formats que cada organisme requereixi. 
  
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat dels informes abans esmentats 
referents a l’acompliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària i de l’avaluació del 
compliment del pla de sanejament. 
 
 
25.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES 
EFECTUADES A L’ANY 2011 I ANTERIORS DE L’AJUNTAMENT  DE LLEIDA  
 
Vista la relació de despeses efectuades durant l’any 2011 i anteriors, per atendre 
serveis municipals, sense la corresponent consignació pressupostària i el dictamen de 
la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 21 vots a favor dels grups municipals dels 
PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’aprova: 
 
Reconèixer crèdits relacionats amb les despeses abans esmentades, per un import 
total de 2.694.882,53 EUR,  per al seu pagament amb càrrec a les consignacions del 
Pressupost Municipal 2012.  
 
Així mateix en el cas que es concretés l’operació d’endeutament a llarg termini a què 
fa referència l’article 10 del Reial decret llei 4/2012 de 24 de febrer, el reconeixement 
de crèdit de les obligacions pendents de pagament als contractistes a què fa referència 
l’article 2 del mateix, es finançaran amb aquest préstec i la resta d’obligacions 
pendents, mitjançant la modificació de crèdits abans esmentada.   
 
 
 
26.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES 
EFECTUADES A L’ANY 2011 I ANTERIORS DE L’INSTITUT M UNICIPAL D’ACCIÓ 
CULTURAL  
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Vista la relació de despeses efectuades durant l’any 2011 i anteriors, per atendre 
serveis de l’Institut Municipal d’Acció Cultural, sense la corresponent consignació 
pressupostària i el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals dels PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, 
s’aprova: 
 
Reconèixer crèdits relacionats amb les despeses abans esmentades, per un import 
total de 365.894,54 EUR,  per al seu pagament amb càrrec a les consignacions del 
Pressupost de l’Institut Municipal d’Acció Cultural 2012. 
 
Aquest acord resta condicionat a l’aprovació amb caràcter definitiu de l’expedient de 
modificació de crèdits al pressupost de l’Institut Municipal d’Acció Cultural 2012 (I), que 
permetrà tenir consignació suficient per tal de reconèixer els crèdits a què fa referència 
aquest expedient. 
 
Així mateix en el cas que es concretés l’operació d’endeutament a llarg termini a què 
fa referència l’article 10 del Reial decret llei 4/2012 de 24 de febrer, el reconeixement 
de crèdit de les obligacions pendents de pagament als contractistes a què fa referència 
l’article 2 del mateix, es finançaran amb aquest préstec i la resta  d’obligacions 
pendents, mitjançant la modificació de crèdits abans esmentada.    
 
 
27.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES 
EFECTUADES A L’ANY 2011 I ANTERIORS DE L’INSTITUT M UNICIPAL D’ACCIÓ 
ESPORTIVA  
 
Vista la relació de despeses efectuades durant l’any 2011 i anteriors, per atendre 
serveis de l’Institut Municipal d’Acció Esportiva, sense la corresponent consignació 
pressupostària i el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals dels PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, 
s’aprova: 
 
Reconèixer crèdits relacionats amb les despeses abans esmentades, per un import 
total de 98.107,17 EUR,  per al seu pagament amb càrrec a les consignacions del 
Pressupost de l’Institut Municipal d’Acció Esportiva 2012.    
 
Aquest acord resta condicionat a l’aprovació amb caràcter definitiu de l’expedient de 
modificació de crèdits al pressupost de l’Institut Municipal d’Acció Esportiva 2012 (I), 
que permetrà tenir consignació suficient per tal de reconèixer els crèdits a què fa 
referència aquest expedient. 
 
Així mateix en el cas que es concretés l’operació d’endeutament a llarg termini a què 
fa referència l’article 10 del Reial decret llei 4/2012 de 24 de febrer, el reconeixement 
de crèdit de les obligacions pendents de pagament als contractistes a què fa referència 
l’article 2 del mateix, es finançaran amb aquest préstec.    
 
 
28.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES 
EFECTUADES A L’ANY 2011 I ANTERIORS DE L’INSTITUT M UNICIPAL 
D’EDUCACIÓ  
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Vista la relació de despeses efectuades durant l’any 2011 i anteriors, per atendre 
serveis de l’Institut Municipal d’Educació, sense la corresponent consignació 
pressupostària i el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals dels PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, 
s’aprova: 
 
Reconèixer crèdits relacionats amb les despeses abans esmentades, per un import 
total de 127.828,82 EUR,  per al seu pagament amb càrrec a les consignacions del 
Pressupost de l’Institut Municipal d’Educació 2012.  
 
Aquest acord resta condicionat a l’aprovació amb caràcter definitiu de l’expedient de 
modificació de crèdits al pressupost de l’Institut Municipal d’Educació 2012 (I), que 
permetrà tenir consignació suficient per tal de reconèixer els crèdits a què fa referència 
aquest expedient. 
 
Així mateix en el cas que es concretés l’operació d’endeutament a llarg termini a què 
fa referència l’article 10 del Reial decret llei 4/2012 de 24 de febrer, el reconeixement 
de crèdit de les obligacions pendents de pagament als contractistes a què fa referència 
l’article 2 del mateix, es finançaran amb aquest préstec.    
 
 
29.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’AJUNTAMENT 2012 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, i l’informe de l’interventor, amb 
21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal 
del PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2012 
(I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . . .  89.979,96 
4. . . . . . . . . . . . . . . 259.731,74  
 9. . . . . . . . . . . . . . 2.572.188,92 

 
 

-Disminucions- 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . . . 349.711,70 
                   

 
ESTAT D’INGRESSOS 

-Augments- 
CAPÍTOL                              IMPORT 

8. . . . . . . . . . . . . . 2.572.188,92 
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R E S U M 

       Augment en despeses    2.921.900,62 
       Disminució de despeses   349.711,70       2.572.188,92       
       Augment d’ingressos                                  2.572.188,92 

                   ANIVELLAT 
 

 
2n. Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2012 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 
30.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ CULTURAL 2012 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda i l’informe de l’interventor, amb 
21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal 
del PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Institut Municipal 
d’Acció Cultural 2012 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . .     365.894,54 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

4. . . . . . . . . . . . . . .   156.510,82 
8. .  . . . . . . . . . . . . .  209.383,72 

 
 

R E S U M 
 

Augment en despeses. . . . . .  365.894,54 
Augment d’ingressos. . . . . .    365.894,54 

                                                                     ANIVELLAT 
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2n. Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  
l’Institut Municipal d’Acció Cultural 2012 (I), es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats 
pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
31.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ ESPORTIVA 2012 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda i l’informe de l’interventor, amb 
21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal 
del PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Institut Municipal 
d’Acció Esportiva 2012 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . .     98.107,17 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

4. .  . . . . . . . . . . . . .  98.107,17 
 

R E S U M 
 

          Augment en despeses. . . . . .  98.107,17 
          Augment d’ingressos. . . . . . .  98.107,17 

            ANIVELLAT 
 

2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  
l’Institut Municipal d’Acció Esportiva 2012 (I), es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats 
pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
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32.-  EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST  DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’EDUCACIÓ 2012 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda i l’informe de l’interventor, amb 
21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal 
del PP, s’acorda: 
 
1r.  Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Institut Municipal 
d’Educació 2012 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . .     127.828,82 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

8. .  . . . . . . . . . . . . .  127.828,82 
 

R E S U M 
 

Augment en despeses. . . . . .            127.828,82 
Augment d’ingressos (aplicació 

                                 romanent de tresoreria) . . . . 127.828,82 
  ANIVELLAT 

 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  
l’Institut Municipal d’Educació 2012 (I), es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats 
pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
33.-  EXPEDIENTS DEL REIAL DECRET- LLEI 4/2012, DE 24 DE FEBRER  
 
Vista la relació certificada de despeses emesa en virtut de l’establert en l’article 3.2 del 
Reial Decret-llei 4/2012. 
 
Vist el Pla d’ajust elaborat amb els requisits establerts a l’article 7.2 del Reial Decret- 
llei 4/2012, de 24 de febrer. 
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Vist l’informe de l’interventor, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 
abstencions dels grups municipals de CiU i del PP, s’acorda: 
 
1r. Donar-se per assabentats de la relació certificada a que es refereix l’article 3.2 del 
Reial Decret-llei 4/2012. 
 
2n. Aprovar el Pla d’ajust a que fa referència l’article 7 del Reial Decret-llei 4/2012, de 
24 de febrer. 
 
3r. El Pla d’ajust es remetrà a l’òrgan competent del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques que realitzarà la valoració del pla presentat. 
 
4t.  Facultar  al  Molt  Il·lustre  senyor  alcalde  per  a  gestionar,  convenir  i per a dictar 
quantes  resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat  i desenvolupament  d’aquest 
expedient i per què subscrigui tots els documents que siguin necessaris per a aquests 
efectes.  
 
 
34.- MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 1.5 REGULADO RA DE L’IMPOST 
SOBRE L’INCREMENT DEL VALORS DELS TERRENYS URBANS 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
s’acorda: 
 
Modificar l’Ordenança Fiscal 1.5 en els següents termes: 
 
Article 4.- Subjecte passiu 
 
2.-. Tindrà la consideració de subjecte passiu substitut del contribuent l’entitat que 
adquireixi l’immoble en les transmissions realitzades pels deutors als qui sigui 
d’aplicació del Reial Decret 6/2012, de 9 de març, amb ocasió de la dació en 
pagament de la seva vivenda habitual, prevista en l’apartat 3 de l‘annex de 
l’esmentada norma. 
 
 
35.-  APROVACIÓ DE LA COL·LABORACIÓ PER A LA COORDI NACIÓ DE 
L’AGERMANAMENT DELS MUNICIPIS DE LLEIDA I LÉRIDA – TOLIMA – 
COLÒMBIA 2012  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovació  de la col·laboració per a la coordinació de l’Agermanament  dels municipis 
de Lleida i Lérida  a Lérida – Tolima- Colòmbia, amb les característiques següents: 
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Projecte COL·LABORACIÓ PER LA COORDINACIÓ DE 
L’AGERMANAMENT DELS MUNICIPIS DE LLEIDA I 
LÉRIDA- TOLIMA – COLÒMBIA 2012. 

Subvenció 7.896€ 
 
Pagament anual  de 7.896€ 
Corresponent als mesos de gener / desembre 
2012 
 

Proveïdor:  SENTIDO HUMANO 
NIT 809010425-4 

Partida: 05/2323/490,00 
 
 
2n. Les funcions de coordinació a desenvolupar seran les següents: 
 
• Representar a L'Ajuntament de Lleida en quant a projectes vinculats  directament a 
l’impuls de l’Agermanament.  
• Canalitzar les peticions de les entitats, grups, organismes, i del propi Ajuntament de 
Lleida i del Comité d’Agermanament de Lleida. 
• Realitzar una primera selecció de propostes de projectes a desenvolupar dins de 
l'Agermanament. 
• Vincular el funcionament de l'Agermanament al Comitè de Hermanamiento de Lérida 
i desenvolupar les funcions necessàries perquè aquest Comitè funcioni efectivament. 
• Realitzar tots aquells contactes institucionals necessaris per al correcte 
desenvolupament de  l'Agermanament. 
• Potenciar possibles projectes que serveixin per dinamitzar i donar projecció al 
municipi de Lérida. 
• Coordinar-se periòdicament amb els responsables de l'Ajuntament de Lleida. 
• Mantenir contacte i servir de recolzament a totes aquelles associacions, institucions 
de Lleida que volguessin treballar en el marc de l'Agermanament. 
• Sentido humano s'obliga a fer front a les obligacions en concepte de costos socials 
que es determinen en la legislació colombiana per a les prestacions de serveis. 
 
3r. Al tractar-se d’un projecte de cooperació directa, fruit de l’Agermanament entre la 
ciutat de Lleida i Lerida- Tolima - Colòmbia i donades les característiques d’aquesta 
subvenció, el finançament del mateix podrà arribar al 100%. 
 
4t. Els pagaments es lliuraran en concepte de bestreta, eximida de garantia, imputable a 
la partida pressupostària municipal per l’exercici del 2012. 
 
5è. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal, amb termini màxim d’entrega de l’informe final fins a 31/03/2013.  
 
 
36.- CONCESSIÓ D’AJUT PER AL MANTENIMENT DE L’OFICI NA DE 
L’AGERMANAMENT EN EL MARC DE L’AGERMANAMENT LLEIDA I LÉRIDA – 
TOLIMA – COLÒMBIA 2012 
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Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 

1r.  Aprovació de concessió de subvenció amb caràcter excepcional per tal de sufragar 
les despeses generades pel cost de manteniment de l'Oficina de l'agermanament de 
Lleida-Lérida a Lérida (Colòmbia) ubicada dins la Casa de la Cultura " Ciutat de 
Lleida", amb les característiques següents: 

 
Projecte CONCESSIÓ D’AJUT PER  AL MANTENIMENT DE L’OFICINA 

DE L’AGERMANAMENT EN EL MARC DE L’AGERMANAMENT 
LLEIDA-LÉRIDA TOLIMA COLÒMBIA 2012 

subvenció 2.500€ 

Proveïdor:  SENTIDO HUMANO 

NIT 809010425-4 

Partida: 05/2323/490,00 

 
2n. Al tractar-se d’un projecte de cooperació directa, fruit de l’Agermanament entre la 
ciutat de Lleida i Lerida- Tolima - Colòmbia i donades les característiques d’aquesta 
subvenció, el finançament del mateix serà del 100%. 
 
3r. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció, eximida de garantia, 
dintre del segon semestre de l’any en curs. 
 
4t. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal, amb termini màxim d’entrega de l’informe final fins a 31/03/2013. 
 
 
37.- APROVACIÓ DE LES BASES I LA CONVOCATÒRIA DE LA   “VIII  BECA DE 
RECERCA CRISTINA DE PIZAN” 
 
Vista la proposta del director de Servei de Serveis a les Persones i Ocupació, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovació de les bases específiques de la VIII Beca de Recerca Cristina de Pizan. 
 
2n.  Aprovació de la convocatòria de la VIII Beca de Recerca Cristina de Pizan, amb un 
import total de 3.000€. 
 
 
38.- APROVACIÓ DE LES BASES I LA CONVOCATÒRIA DE LA   “VI PREMI MILA 
DE PERIODISME PER A LA IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA”  
 
Vista la proposta del director de Servei de Serveis a les Persones i Ocupació, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovació de les bases específiques del VI Premi Mila de Periodisme per a la igualtat 
de gènere a Lleida. 
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2n. Aprovació de la convocatòria del VI Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de 
gènere a Lleida, amb un import total de 6.000€. 
 
 
39.- APROVACIÓ DE LA DESAFECTACIÓ DE DIVERSES ARMES  DE TITULARITAT 
MUNICIPAL, DECLARADES NO UTILITZABLES,  QUE PRESTAV EN  SERVEI A LA 
POLICIA LOCAL 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Desafectar l’ús i servei públic diverses armes municipals, declarades no utilitzables, 
que prestaven servei a la Policia Local. En concret,  les armes són del tipus revòlver, 
calibre 38,  següents: 
 
Marca Taurus, núms. de guia 425/2004, 429/2004, 434/2004, 433/2004, 432/2004, 
426/2004, 430/2004, 427/2004, 428/2004 i 431/2004; Marca Astra, núms. de guia 
237/2002, 222/2002, 302/2002, 242/2002, 342/2002 i 249/2002 i Marca Llama,  núms. 
de guia 269/2002 i 274/2002. 
 
2n. Delegar en l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o en la Junta de Govern Local per a l’execució 
d’aquest acord i per a la resolució de totes les incidències que se’n derivin. 
 
 
40.- APROVACIÓ DE LA POSADA A DISPOSICIÓ DE LA GENE RALITAT DE 
CATALUNYA D’UNA FINCA MUNICIPAL, SITUADA AL NUCLI D E RAIMAT, PLAÇA 
MAJOR, NÚMERO 1, PER TAL D’ÉSSER DESTINADA A ESCOLA   
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1er. Posada a disposició de la Generalitat de Catalunya, mitjançant la fórmula de cessió 
d’ús, d’un edifici municipal (antigues escoles), situat al nucli de Raïmat, Pl. Major, 1, per 
tal d’ésser destinat a Escola. A tal efecte, la Generalitat de Catalunya realitzarà, al seu 
càrrec, les obres d’adequació pertinents. La finca objecte de cessió té  la descripció 
registral següent: 
 
“Parcel·la E-02. Finca urbana, solar, actualment edificat, de forma pentagonal, destinat a 
equipament, amb una superfície de 1.904,80 m2. Confronta: Front, plaça Major de 
Raïmat; Dreta, carrer Pins de Raïmat; Esquerra, carrer de l’Església; i, Fons, carrer 
Canal de Raïmat i carrer Verge de Montserrat de Raïmat.” 
  
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.401, Llibre 1.548, Foli 85, 
Finca núm. 89.074. 
 
Referència cadastral: 0273301BG9107C0002FQ. 
 
2on.- La finca objecte de cessió d’ús s’ha de destinar a Escola. A tal efecte, si la finca 
cedida no es destina a la finalitat esmentada en el termini de cinc anys o deixa de 
destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte de cessió d’ús 
revertirà automàticament de ple dret a favor de l’Ajuntament de Lleida, en els termes 
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que resulten de l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
En tot cas, operarà la reversió tant del bé, objecte de cessió d’ús, com de les 
instal·lacions i construccions existents sobre la finca i a favor de l’Ajuntament de Lleida, 
transcorregut el termini de 30 anys, a comptar de la data en que es faci efectiva la 
cessió acordada. 
 
La reversió de les construccions a favor de l’Ajuntament ho serà en les condicions que 
faci possible continuar oferint el servei educatiu d’acord amb la normativa vigent. 
 
3er.- Les obres d’adequació de l’edifici com a equipament escolar a què fa referència 
aquest acord podran ésser dutes a terme per la pròpia Generalitat de Catalunya o per 
un tercer, mitjançant qualsevol negoci jurídic, si be la prestació del servei educatiu en el 
mateix haurà d’efectuar-lo únicament la Generalitat de Catalunya.  
 
El edifici, un cop realitzades les obres d’adequació per la cessionària, serà apte per al 
seu correcte destí com a equipament escolar i comptarà, a l’efecte, amb tots els serveis 
necessaris. 
 
4rt.- Tots els impostos i taxes derivats de la construcció, instal·lació i obres d’ampliació 
centre docent gaudiran de les exempcions i bonificacions previstes al Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, i en les ordenances Fiscals Municipals. 
 
5è.- En relació a l’equipament escolar, el Departament d’Educació, directament o a 
través de l’ens que determini, es farà càrrec del manteniment normatiu i del preventiu, 
així com de totes les reformes, adequacions i millores que requereixi el centre educatiu. 
L’Ajuntament de Lleida, assumeix les despeses  corresponents a la vigilància, neteja, 
subministraments (electricitat, aigua i combustibles) i conserge en el cas que així sigui, 
així com el manteniment correctiu (petits desperfectes que es derivin de l‘activitat 
escolar ordinària com ara bombetes, reposició de vidres trencats, etc.). 
 
6è.- Es garanteix l’ús de l’equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de 
l’AMPA del centre i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho 
sol·licitin a l’Ajuntament, atenent el Decret 218/2001, de 24 de juliol, pel qual es regula 
l’ús social dels edificis del centres docents públics. En cas de sol·licituds diferents a les 
anteriors, per a realitzar activitats vinculades o compatibles al servei escolar, l’ús de 
l’equipament escolar s’autoritzarà de mutu acord entre l’Ajuntament i el Departament 
d’Educació. 
 
7è.- L’eficàcia d’aquest acord resta condicionada a què en el termini de 30 dies en què 
l’expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
8è.- Es faculta a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura de la documentació que sigui 
necessària per a l’efectivitat del que es disposa en el present acord. 
 
 
41.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA 
ESPECIAL DE REFORMA INTERIOR CARRER LA PALMA SECTOR  ALT 
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Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors 
que representen la majoria absoluta dels membres de la  corporació, s’acorda:  
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla especial de reforma 
interior carrer La Palma Sector Alt, promoguda per Les Heures 4 Lleida, S.L. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
42.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL DE 
LLEIDA, REFERIDA A LA DISPOSICIÓ TRANSITÒRIA 1A  I  A LA  DELIMITACIÓ 
DE L ‘ÀMBIT DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC DE GARDENY,  QUE AJUSTA 
L’ÀMBIT DEL SUR 17 I SUPRIMEIX EL POLÍGON D’ACTUACI Ó URBANÍSTICA UA 
32 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors 
que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda:  
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general de Lleida referida 
a la Disposició transitòria 1ª i a la delimitació de l’àmbit del Pla especial urbanístic de 
Gardeny, i que ajusta l’àmbit del SUR 17 i suprimeix el polígon d’actuació urbanística 
UA 32,  promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
 
 
43.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DE L’OR DENANÇA 
REGULADORA DELS ESTABLIMENTS DE CONCURRÈNCIA PÚBLIC A DE LLEIDA 
I DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL D’INTE RVENCIÓ 
ADMINISTRATIVA I CONTROL D’ACTIVITATS  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar definitivament la modificació de l’Ordenança reguladora dels establiments de 
concurrència pública de Lleida, aprovada per acord del Ple de 27/05/2005 que 
consisteix en la inclusió en el seu Capítol 3, relatiu als “Els establiments de serveis, en 
la Secció 1 corresponent als establiments de telecomunicacions”, els següents articles: 
 
“Article 41 bis. Horari de funcionament 
 

a) L’horari permès d’obertura al públic dels establiments de serveis telefònics 
per a l’ús públic s’estableix entre les 7 hores i les 22 hores. L’horari de 
funcionament es podrà ampliar o reduir, per a locals concrets o per a locals 
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concentrats en determinades zones, mitjançant resolució motivada, i un cop 
evacuat el tràmit d’audiència. L’ampliació, que tindrà caràcter excepcional, 
es podrà efectuar quant ho sol·liciti la persona interessada i haurà d’estar 
degudament justificada la seva excepcionalitat. La reducció operarà d’ofici i 
tindrà efecte quan es produeixen molèsties als veïns o per altres causes 
justificades. 

 
b) Després de l’hora de tancament, restarà prohibida l’entrada d’usuaris i del 

públic en general a aquests establiments. Les portes romandran tancades i 
no han de permetre l’obertura des de l’exterior. El local haurà de quedar vuit 
d’usuaris i de públic en general en un termini màxim de 15 minuts, comptats 
a partir de l’hora de tancament. 

 
Article 41 tris. Contracte de responsabilitat civil 
 

a) Els titulars dels locutoris han de subscriure un contracte d’assegurança que 
cobreixi la responsabilitat civil en què puguin incórrer, amb la quantia i les 
característiques que fixa el Reglament d’espectacles públics i activitats 
recreatives, aprovat pel Decret 112/2010, de 31 d’agost. A la quantia s’hi 
podran aplicar els coeficients correctors que fixa aquest Reglament. 

 
b) L’inici de l’activitat queda condicionat al fet de que el promotor tingui subscrit 

(i així ho acrediti) un contracte de responsabilitat civil de quantia suficient.” 
 
2n. Aprovar definitivament la modificació de l’ordenança municipal d’intervenció 
administrativa i control d’activitats, aprovada pel Ple de l’Ajuntament de Lleida en sessió 
de 27/07/2011, que consisteix en incorporar en el Títol 3 relatiu al Règim Jurídic de les 
infraccions i sancions el següent Capítol:  
 
“Capítol 3 Règim sancionador específic 

 
Article 40. Règim sancionador dels establiments de serveis telefònics per a l’ús públic 

 
El  procediment sancionador que serà d’aplicació a les infraccions que estableixen els 
articles 41 bis i 41 tris de l’Ordenança reguladora dels establiments de concurrència 
pública de Lleida serà l’aprovat pel Decret 278/1993 de 9 de novembre. 

 
Article 41.-Tipificació d’infraccions 

 
a) Incomplir l’horari d’obertura o tancament per part dels titulars o responsables 

dels locutoris es considera una infracció greu. L’incompliment de la resta de 
les obligacions en matèria d’horari tindran la consideració d’infraccions lleus. 
 

b) No tenir subscrit el pertinent contracte d’assegurança implicarà la comissió 
d’una infracció penal, en els termes que així ho estableix la legislació penal i 
pot comportar la clausura de l’establiment. La insuficiència de la quantia si 
és igual o superior al 20% es considerarà una infracció greu. Si resulta 
inferior és considerarà lleu i en aquest cas es podrà concedir un termini de 
48 h als titulars o responsables perquè puguin esmenar l’incompliment. En el 
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cas què no s’esmeni, l’òrgan competent per sancionar decretarà l’inici del 
corresponent expedient sancionador. 
 

Article 42. Classificació de sancions 
 
a) Les infraccions lleus poden ésser sancionades amb multa de fins a 600 

euros i les greus amb una multa d’entre 600,01 i 1.500 euros. Les 
infraccions greus podran també ser sancionades, alternativament o 
conjuntament amb la sanció pecuniària, amb el  tancament provisional per 
un període màxim de 6 mesos. 

 
b) Per determinar l’import concret de les sancions es tindran en consideració 

especialment els criteris de graduació fixats en la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del  
procediment administratiu comú. 

 
3r.  Publicar el text d’aquestes modificacions en el Butlletí Oficial de la Província de 
Lleida i en el tauler d’anuncis de la Corporació. També es publicarà en el Diari Oficial de 
la Generalitat de Catalunya un anunci amb la referència al BOP en el qual s’hagi 
publicat el text íntegre de les modificacions.  
 
4t. Aquestes modificacions entraran en vigor l’endemà de la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província de Lleida.  
 
 
44.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CiU D’ADHESIÓ AL P ROGRAMA  
“ACORDS VOLUNTARIS DE L’OFICINA CATALANA DEL CANVI CLIMÀTIC” 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, per unanimitat, s’acorda: 
 
1r. Que l’Ajuntament de Lleida s’adhereixi al programa Acords Voluntaris de l’Oficina 
Catalana del Canvi Climàtic. 
 
2n. Establir un calendari per calcular la petjada de carboni de l’Ajuntament de Lleida i 
comprometre’s a calcular el primer any almenys la d’un edifici municipal per començar 
a donar passos ferms contra el canvi climàtic i cap a l’eficiència energètica. 
 
3r. Donar compte dels acords i publicar i fer arribar aquesta moció a tots els agents 
implicats.  
 
 
45.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER RECLAMAR E L RETORN DELS 
DOCUMENTS SOBRE ESPORT DE LA GENERALITAT  REPUBLICA NA QUE HI HA 
A LA FACULTAD DE CIENCIAS DE LA ACTIVIDAD FÍSICA Y DE L DEPORTE DE 
LA UNIVERSIDAD POLITÉCNICA DE MADRID   
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, per unanimitat, s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de l’Estat i al Govern de la Generalitat a 
realitzar les gestions pertinents a partir del Conveni subscrit el 21 de novembre de 
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1983 entre el president de la Generalitat i el Secretari d’Estat per a l’Esport, posant en 
coneixement a l’administració posseïdora en aquests moments, amb l’objectiu de 
procedir a la devolució dels llibres i documents de la Comissaria d’Educació Física i 
Esports a la Generalitat de Catalunya. 
 
2n. Donar trasllat de l’acord al Govern de la Generalitat de Catalunya, als diferents 
grups polítics del Parlament de Catalunya, així com el Govern de l’Estat i als diferents 
grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat.  
 
 
46.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN DEFENSA DE L MANTENIMENT 
DE L’ACTIVITAT DE L’ACADÈMIA GENERAL BÀSICA  DE SUB OFICIALS DE 
TALARN 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Demanar al Ministeri de Defensa el manteniment de l’activitat de l’Acadèmia General 
Bàsica de Suboficials de Talarn amb l’objectiu de preservar els 800 llocs de treball, entre 
personal civil i militar, que són fonamentals per a l’economia de la comarca. 
 
2n. Demanar al Ministeri de Defensa que s’estableixi un diàleg amb les administracions 
locals del territori abans de prendre qualsevol decisió important que pugui afectar el 
funcionament de l’Acadèmia General Bàsica de Suboficials de Talarn.  
 
3r. Notificar l’acord del Ple Municipal al Ministeri de Defensa, als grups parlamentaris del 
Congrés, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i a la Diputació de Lleida. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt núm. 2 Presa de possessió del nou regidor de l a corporació Sr. Pau Pintó 
Torné  

El Sr. alcalde dóna la benvinguda al Sr. Pintó i li desitja, en nom de la corporació, tot 
tipus d’èxits en la nova tasca de regidor de la Paeria.  

 

Debat conjunt dels següents punts de l’Ordre del di a: 

• Números 16, 17, 18, 19, 20, 21 22 i 23 de Liquidaci ó del pressupost de 
l’Ajuntament 2011 i dels seus Organismes Autònoms 

• Números 25, 26, 27 i  28 de Reconeixement de crèdit s de despeses fetes  
l’any 2011 i anteriors de l’Ajuntament de Lleida, d e l’Institut Municipal 
d’Acció Cultural, de l’Institut Municipal d’Acció E sportiva i de l’Institut 
Municipal d’Educació  

• Números 29, 30, 31 i 32 de Modificacions de crèdits  al Pressupost de 
l’Ajuntament 2012 (I), de l’Institut Municipal d’Ac ció Cultural 2012(I), de 
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l’Institut Municipal d’Acció Esportiva 2012 (I) i d e l’Institut Municipal 
d’Educació 2012 (I)  

• Número  33. Expedients del Reial decret-llei 4/2012 , de 24 de febrer 
 

La Sra. Mínguez  explica l’expedient i  actua en funció de ponent de les propostes. En 
primer lloc, es refereix al contingut de les liquidacions del pressupost de l’Ajuntament i 
dels diferents organismes autònoms. Abans de comentar les dades, fa una explicació 
del context econòmic en el qual cal contextualitzar les xifres de les liquidacions. Diu que 
mai com ara la situació dels ajuntaments (de tot l’Estat) ha estat tan complicada. Fa 
molts anys que tots demanem la reforma del finançament local per tal de resoldre els 
problemes financers estructurals. La situació s’ha agreujat per la baixada de la 
recaptació tributària, les restriccions financeres i creditícies i el retard del pagament de 
les obligacions per part de les altres administracions. Pensa que s’acusa, de manera 
injustificada, els ajuntaments de ser responsables de la crisi econòmica; se’ns demana 
una exigència en el compliment de les obligacions sense que es faci el mateix en relació 
amb el compliment de les obligacions que les altres administracions tenen vers 
nosaltres. No som els causants de la crisi i també en sortim perjudicats d’aquesta 
situació econòmica. L’expedient del RDL 4/2012 suposarà un baló d’oxigen per als 
ajuntaments; malgrat això, no hem de decaure en la reivindicació de la necessitat d’un 
nou sistema de finançament local. Les operacions d’endeutament extraordinari són 
petites mesures que no solucionen el problema del finançament dels ajuntaments. 
Aquestes operacions són conseqüència de la carència evident de recursos  del conjunt 
dels ens locals. Explica el contingut de l’expedient promogut en aplicació del RDL 
4/2012, amb factures fins al 31 de desembre passat, per valor de 18,2 milions d’euros. 
Si hagéssim cobrat els 21,7 milions que ens deuen les altres administracions no ens 
caldria fer la petició de finançament. El Pla d’ajust preveu que som capaços d’absorbir el 
nou finançament sense comprometre la viabilitat de les finances municipals. El Pla 
preveu: la contenció de la despesa; un creixement moderat dels ingressos; un estalvi 
que pot absorbir les despeses financeres i crear estalvi net per fer inversions. Les 
inversions previstes són mínimes, tot i que podran augmentar-se si hi ha noves fonts de 
finançament. L’any 2015 ens situarem en una ràtio d’endeutament del 63,4%. Volem 
millorar els terminis de pagament dels proveïdors, ja que som capaços de fer-ho. Tot i 
les dificultats del moment, l’Ajuntament de Lleida tanca el pressupost amb romanent 
positiu de tresoreria d’1,2 milions d’euros (entre Ajuntament i organismes autònoms). 
Les depeses s’han executat en el 96%, la qual cosa permet un estalvi net de gairebé 10 
milions d’euros per finançar inversions (que han suposat 19,4 milions). El reconeixement 
de crèdit suposa 3,2 milions d’euros que no repercutiran, en la major part, en les 
partides del pressupost de l’any 2012: una part serà finançat amb l’operació 
extraordinària de crèdit i l’altra part serà compensada amb el romanent de tresoreria. 
Això és una bona notícia per al pressupost de l’any 2012. Acabem l’any 2011 amb un 
endeutament del 78,6%, molt per sota del límit legal del 110%. Ara farem una 
amortització extraordinària amb el romanent de tresoreria. El nostre nivell 
d’endeutament anual  és només del 5,4%, molt lluny dels percentatges que les bones 
pràctiques de les entitats bancàries considerarien per a un particular. Clou la intervenció 
dient que malgrat els problemes explicats el resultat del pressupost municipal ha estat 
positiu. Agraeix la gestió dels pressupostos que han fet les regidories i la dedicació de 
l’equip humà de l’Àmbit d’Economia que han demostrat una gran dedicació i 
professionalitat.   
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El Sr. Vilella  qualifica de difícil el conjunt d’expedients que des de l’Àmbit d’Economia 
se sotmeten a consideració del Ple. Pel que fa a la liquidació explica que el resultat és 
un romanent líquid de tresoreria d’1,2 milions d’euros; el resultat és positiu, però 
representa un import equivalent a la meitat del superàvit de l’any anterior. Malgrat 
aquest saldo positiu ens veiem obligats, altra vegada, a fer un reconeixement de crèdit 
milionari (3,2 milions d’euros), en factures no previstes que afecten el pressupost 
d’enguany. L’any passat van ser 2,3 milions i l’any anterior només 1 milió. El Sr. alcalde 
ha manifestat que la salut econòmica de la Paeria continuava una línia positiva; ho 
fonamentava en la reducció del deute i la reducció dels crèdits reconeguts. Creu que el 
Sr. alcalde no deia tota la veritat. El Grup del PP està en total desacord amb la visió 
econòmica que l’equip de govern té sobre la salut financera de l’Ajuntament. A data 31 
de desembre de l’any 2011 el deute total de l’Ajuntament superava els 123 milions 
d’euros;  s’amortitza deute i, al mateix temps, es demanen nous crèdits.  Tornem a 
incrementar els reconeixements de crèdit, fruit d’una imprevisió de més de 3 milions 
d’euros. L’equip de govern presumeix de tenir uns comptes continguts: la realitat 
desacredita aquesta valoració. El pressupost posterior es veu perjudicat i els proveïdors 
no poden cobrar allò que se’ls deu. Els deutes afecten especialment les PIMES i no es 
compleixen els terminis de pagament previstos en la normativa de contractes públics (ho 
explica). La manca de rigor en el pagament de les factures agreuja la difícil situació en 
què es troben les empreses. Recorda que l’any 2009 l’Ajuntament es va acollir al Decret 
de mesures extraordinàries de finançament; es pretenia posar fi al deute amb els 
proveïdors, amb un import pendent de 7,4 milions d’euros en factures i 5,5 milions més 
del capítol 2. Aquest crèdit de 13 milions d’euros va fer augmentar el nostre 
endeutament gairebé fins al 100% dels ingressos corrents. El mes de setembre de 2011 
es va signar un nou crèdit per més de 6 milions d’euros per tal de poder pagar els 
proveïdors; en aquell moment es va dir que l’Ajuntament es posava al dia en el 
pagament de factures. El nou crèdit és una nova notícia negativa i demostra que 
l’Ajuntament encara té factures pendents de pagament per un import de 18,7 milions 
d’euros. Diu que no es poden amagar les factures en un calaix. Afortunadament, la  
nova línia de crèdit de l’Estat soluciona el problema. Manifesta la desconfiança en la 
informació econòmica de l’equip de govern. Tots estem d’acord en la necessitat de 
canviar el finançament local. Malgrat això, no podem culpar a altres administracions de 
la política d’endeutament de l’Ajuntament, que qualifica de nefasta. Som la capital de 
província catalana amb el volum més gran de factures impagades. Creu que és 
demagògic culpar del no pagament de les factures al retard en els pagaments pendents 
per part de la Generalitat o de l’Estat. L’Ajuntament deu a l’Estat 40 milions en crèdits 
pel Parc Científic de Gardeny i 9,4 milions més per ingressos a compte superiors a les 
liquidacions de transferències.  Creu que les propostes d’austeritat i d’acceleració en el 
pagament de factures que va fer el Govern s’han convertit en una morositat de 18,7 
milions d’euros. El nou crèdit incrementarà el nostre deute fins als 130 milions d’euros. 
No podem gastar allò que no tenim. Hi ha manca de previsió i descontrol en la despesa. 
Creu que el malbaratament de recursos ha perjudicat els proveïdors; l’Ajuntament dóna 
un mal exemple de morositat i d’ineficiència. També es perjudica els ciutadans que 
hauran de pagar un nou crèdit i veuran incrementats els impostos. El Pla d’ajustament 
hipotecarà la gestió dels futurs governs de la Paeria. Ara no podem planificar noves 
inversions per als propers deu anys. Es reduirà personal eventual, no es cobriran les 
jubilacions i també s’augmentaran els impostos (explica els increments tributaris 
previstos). Creu que l’herència que deixarà el Govern socialista serà un ajuntament 
arruïnat i sense poder per fer inversions. Critica la gestió que es va fer en moments de 
bonança econòmica i diu que ara ens veurem obligats a gestionar els recursos amb 
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eficiència, coherència i responsabilitat. Exigeix al Govern una actuació més diligent, amb 
més contenció en la despesa i que es respectin els terminis de pagament. Demana que 
es doni compte trimestralment al Ple de l’informe sobre el compliment dels terminis 
previstos en la Llei de la morositat per al pagament als proveïdors; demana que en 
l’informe consti la relació de les factures que tinguin més de tres mesos de demora en la 
tramitació. No poden aprovar la gestió econòmica del Govern. Espera que es concreti el 
crèdit ICO demanat, atès que, en cas contrari, la situació seria molt greu. Diu que per 
responsabilitat amb els proveïdors (que no tenen cap culpa de la gestió municipal) 
s’abstindran de votar en els expedients de reconeixement de crèdits, les modificacions 
del crèdits i el Pla d’ajustament presentats.    

El Sr. Postius  explica que (atès que es fa un debat conjunt d’un bon nombre de punts 
de l’ordre del dia) farà unes consideracions generals per tal de posar de manifest la 
preocupació del Grup Municipal de CiU en relació amb la situació financera de 
l’Ajuntament. Entenen que passem per  una situació econòmica complicada que afecta 
totes les administracions. Creu que la situació econòmica de la Paeria s’ha anat 
deteriorant. El fet de demanar un crèdit de 18,7 milions d’euros per pagar factures és un 
motiu de preocupació important. Entre tots hem de procurar que els comptes públics 
siguin el més positius possibles. El romanent líquid de tresoreria de l’any 2011 és 
positiu, tot i que ha disminuït a la meitat en relació amb el de l’any passat. La liquidació 
de l’Ajuntament (sense organismes autònoms) passa de tenir un saldo de 2,2 milions 
d’euros a 732.000 euros enguany. Això posa de manifest que la situació financera de 
l’Ajuntament es deteriora. Quant a l’estalvi net s’ha reduït un 57% en relació amb  l’any 
passat. El reconeixement de crèdits ascendeix a 3,2 milions d’euros, amb un increment 
d’1 milió en relació amb l’any passat (augment d’un 43%). En relació amb l’any 2009 
l’increment és del 230%. Estem amb un reconeixement similar al de l’any 2006, la qual 
cosa és especialment preocupant, ja que posa de manifest que no hi ha el control 
necessari de la despesa corrent (especialment en el cas del capítol 2). No entenen que 
després de dos operacions extraordinàries de crèdit, als anys 2008 i 2011 -que 
importaven 19 milions d’euros i havien de resoldre el problema de les factures pendents- 
haguem de reconèixer ara 3,3 milions més. Es posa de manifest que els successius 
plans d’estalvi no han tingut els efectes esperats. Quant a la liquidació del pressupost de 
l’any 2011 els preocupa la desviació entre els crèdits inicials del capítol 2 i l’import de les 
obligacions reconegudes finals: la desviació és d’1,2 milions d’euros. Cal controlar la 
despesa. En relació amb l’endeutament valoren positivament la reducció del deute que 
passa del 91,18% al 78,63% en dos anys. Actualment devem 122 milions d’euros (112 a 
llarg termini i 10 a curt termini). El cost d’aquest endeutament suposa pagar uns 
interessos propers als 2,8 milions d’euros. L’any 2012 el deute viu suposarà un import 
de 131 milions, que ens costaran 4,7 milions d’euros en interessos. En els 10 anys del 
Pla d’ajustament haurem de pagar gairebé 40 milions d’euros en interessos. També cal 
considerar l’endeutament que tenim amb les empreses públiques i consorcis o el deute 
derivat de les concessions com la caserna de la Guàrdia Urbana, l’EMBA i altres. Sobre 
els expedients del RDL 4/2011 diu que no ens queda altra opció que acollir-nos al Pla 
previst, tenint en consideració que tenim més de 18 milions d’euros en factures 
pendents de pagament. Els petits proveïdors no tenen la culpa de la situació econòmica 
de la Paeria i han de cobrar. El Pla d’ajustament podia haver anat més enllà quant a 
posar ordre a les finances municipals. El capítol d’ingressos preveu mesures poc 
innovadores i un augment important dels impostos i taxes (ho explica). En les despeses 
valora positivament la simplificació administrativa feta creant GlobaLleida o suprimint 
organismes autònoms. Valora també la reducció de despeses en lloguers, telefonia, 
vehicles, etc. Tot i això, no s’incideix de manera contundent en el control de la despesa 
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que és un dels nostres mals crònics. El nou crèdit ens permetrà posar ordre a les 
finances de la Paeria. Però, no podem oblidar que el Pla ha de ser aprovat pel Ministeri; 
si no ens l’aproven tindrem un problema majúscul i no tenim cap pla alternatiu. Si 
l’expedient és aprovat, hem de ser conscients de la pèrdua de capacitat de decisió que 
ens suposa, especialment des del punt de vista fiscal. La suma dels interessos del crèdit 
i els que ja tenim previstos suposarà que en els propers 10 anys haguem de pagar 
gairebé 44 milions d’euros només en aquest concepte. Creu que el cost ha estat 
excessiu i amb el que paguem d’interessos podríem haver fet un bon nombre d’escoles 
bressol, d’equipaments o arranjar espais públics. L’estat del benestar s’ha de 
fonamentar en l’estalvi i no en l’endeutament o en la càrrega fiscal. Cal intensificar les 
mesures de control de la despesa per evitar les desviacions; ofereix l’ajut del seu grup 
amb aquesta finalitat.  

El Sr. alcalde  diu que les reflexions que ha fet el Sr. Postius són força sensates (tot i 
que puguin ser discutibles). Malgrat això, no està d’acord amb l’afirmació que s’ha fet 
sobre l’ús que es podria donar a l’import que es paga d’interessos, amb el qual es 
podrien fer equipaments, places, etc. Justament es paguen interessos perquè s’han fet 
equipaments, escoles bressol, etc., que si no s’hagessin finançat amb crèdits no 
s’haurien pogut fer.  

La Sra. Mínguez diu que cal veure la transformació que ha tingut la ciutat per 
comprovar les inversions que s’han fet. Ara, Lleida és molt més atractiva per  invertir-hi, 
per  viure-hi i per  conviure. Diu al Sr. Vilella que ha fet una interpretació subjectiva de la 
realitat econòmica de la Paeria, per la qual cosa el seu discurs no concorda amb la 
veritat. Apel·la a la seriositat i a la coherència en els debats sobre qüestions 
econòmiques. La normativa permet reconèixer crèdits pendents, tal  com s’ha fet. 
Només s’han incorporat al reconeixement de crèdit 733 factures, sobre un volum de més 
de 17.000 factures anuals; el 80% del total es tramiten i es paguen durant l’any en curs. 
Cal cercar quin és el motiu pel qual resten factures per  pagar. Hi havia 2.391 factures 
que tenien consignació pressupostària i que no s’han pogut atendre per manca de 
liquiditat. Reconeix que totes les administracions tenen, avui en dia, problemes seriosos 
de liquiditat. Això no impedeix valorar  quina ha estat la causa per la qual l’Ajuntament 
de Lleida no ha pogut pagar. Això no és conseqüència de cap descontrol de la despesa 
ni s’ha tret cap factura del calaix. Tothom reconeix el retard en el pagament de les 
obligacions que hi ha pendents amb la Generalitat (un deute de més de 700 milions 
d’euros als ajuntaments). La manca de tresoreria de la Generalitat es trasllada als 
ajuntaments. Creu que hem d’aplicar el mateix nivell d’exigència que es demana a 
l’Ajuntament a la resta de les administracions i per això demana el suport dels grups de 
l’oposició. Explica els imports dels cobraments que tenim pendents per part de la 
Generalitat i el canvi de situació que s’ha produït en els darrers anys. Portem ja tres 
operacions extraordinàries d’endeutament que ens poden ajudar en aquest moment, tot 
i que no són la solució a la manca de finançament de les administracions locals. Explica 
que, en el rànquing dels 85 ajuntaments de Catalunya amb més deute a reconèixer, 
l’Ajuntament de Lleida no hi era. Cal considerar que cada corporació local té una realitat 
diferent. Explica les ràtios d’escoles bressol (en què Lleida té 1.000 places i altres 
municipis de població similar en tenen moltes menys) i diu que  això suposa que una 
rebaixa de la subvenció per plaça  tingui un impacte de tresoreria molt més gran per a 
nosaltres que per a altres ajuntaments de la nostra mida. Això també pot passar en 
matèria d’acció social o d’altres serveis. El pressupost de despeses del capítol 2 de 
l’Ajuntament ha passat dels 43,5 milions d’euros als 45 milions ; fruit d’una modificació 
d’1,5 milions que es va aprovar al Ple del mes d’octubre. La xifra del  deute (130 milions 
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d’euros) cal analitzar-la en relació amb els ingressos i amb les ràtios de les nostres 
finances. Els topalls d’endeutament dels ajuntaments es fixen en percentatges, no en 
xifres absolutes. Demanem una operació de finançament de 18 milions d’euros i, al 
mateix temps, amortitzem 10 milions dels crèdits existents. Cada any amortitzem deute 
per aquest valor. L’endeutament anual és del 5,5% dels nostres ingressos. Per avaluar 
la importància i el volum dels interessos que es pagaran en 10 anys cal comparar-los 
amb l’import dels ingressos  dels quals disposarà l’Ajuntament durant aquest període. 
No és correcte sumar només les xifres de deute sense relacionar-los amb la realitat 
econòmica del conjunt de temps en què es generen aquestes quantitats. Tenim una 
ràtio del 78,6% del deute en relació amb els ingressos. Una part del romanent de 
tresoreria es destinarà a l’amortització de préstecs. L’any 2015 estarem al 65% 
d’endeutament;  tenim capacitat de retorn del deute i cada any n’amortitzem. No  
hipotequem les inversions futures. Les inversions sempre s’han finançat amb 
endeutament, amb estalvi, amb venda de solars i amb transferències de capital. No 
confiem que hi hagi transferències de capital, atenent les dificultats de les altres 
administracions. Estalviem i el Pla d’ajust preveu un estalvi net que pot suportar el 
finançament d’algunes inversions. Tenim marge d’endeutament i capacitat per  retornar 
els crèdits. Critica la política econòmica del PP i diu que tindrem les tarifes elèctriques 
més altes d’Europa o un IRPF  que no s’havia vist mai (i després el Grup del PP critica 
els increments de 20 euros de mitjana de l’IBI a Lleida). L’IBI no s’augmentarà un 3%; 
les previsions d’augment d’ingressos del 3% no té per què suposar un increment dels 
tipus impositius. Cal que cada administració compleixi amb les seves obligacions; 
demanem 18,7 milions d’euros i ens deuen 21,7 milions. L’Ajuntament no vol tenir 
factures sense pagar i volem millorar la tresoreria.  

El Sr. Vilella  diu que és evident que la manera de fer política del PP és diferent  de la 
de l’equip de govern. Creu que el Govern de l’Estat ha de corregir la situació econòmica 
deixada per l’anterior govern socialista que qualifica de desastrosa. Explica que 
l’increment de les tarifes elèctriques són conseqüència d’una sentència judicial. Si no 
tenim diners per fer inversions no les podrem fer i hem de fer les despeses que es 
corresponguin amb la nostra capacitat. Les inversions han transformat la ciutat, és cert, 
però amb uns sobrecostos alarmants. No entén com pot haver-hi més de dos mil 
factures sense pagar quan tenim un romanent de tresoreria positiu. La Generalitat i 
l’Estat deuen quantitats a molts ajuntaments que no han hagut de demanar un crèdit per 
tal de pagar les factures. Està d’acord en les amortitzacions que es fan dels crèdits per 
import de 10 milions anuals; si no ho féssim així, el deute seria més gran encara. No 
creu que puguem confiar gaire  a finançar inversions amb la venda de terrenys (comenta 
el precedent de l’any passat en què només es van recaptar 97.000 euros). Està d’acord  
que cal reformar el finançament local i fer una nova llei en aquest sentit. Cal un consens 
ampli per tal de fer que sigui possible tenir aquesta Llei.  

El Sr. Postius  creu que cal explicar a la ciutadania quin és el deute de l’EMU i  quines 
són les obligacions financeres que tenim com a conseqüència de les concessions d’obra 
pública. La reducció de l’endeutament és positiva; però, cal recordar que tenim un 
mandat de l’Estat que ens impedeix endeutar-nos per tenir una situació no sanejada en 
relació amb els comptes municipals (no podrem demanar crèdits fins  a rebaixar el 75% 
d’endeutament). Ha repassat la relació de transferències pendents de l’Estat i de la 
Generalitat dels anys passats i no recorda que el Govern municipal fes servir la mateixa 
contundència reclamant el pagament com ho fa ara. Avui també es dóna compte de dos 
informes sobre el compliment dels objectius econòmics; els informes posen de manifest 
que tenim un dèficit financer de la liquidació de l’any 2011 de 4,6 milions d’euros o que 
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el compliment del Pla de sanejament ens dóna un dèficit anual de 3,4 milions d’euros. 
Recorda les explicacions donades al juliol de l’any 2009, quan es va aprovar al Ple la 
petició d’un crèdit extraordinari de 13 milions d’euros, que havia de servir per pagar les 
factures pendents i per evitar la generació de nous reconeixements. Pregunta on han 
quedat aquestes informacions, ara que tenim un reconeixement superior als 3 milions 
d’euros. La ciutadania es pregunta per quin motiu Girona ha de demanar poc més de 
200.000 euros (o Tarragona ha demanat menys que Lleida) quan el deute de la 
Generalitat amb l’Ajuntament de Girona és similar al que té amb nosaltres. Pregunta què 
hem fet malament per estar en aquesta situació. Quant al termini de pagament de 
factures recorda que durant la campanya electoral es va dir que es pagaven les factures 
entre 60 i 80 dies; ara s’informa que estem amb un termini de 140 dies. Pregunta què ha 
fet deteriorar la situació durant els darrers mesos o quina fiabilitat tenia la informació 
facilitada abans. Votaran a favor del reconeixement de crèdits, atès que els proveïdors 
han de cobrar. Les modificacions de crèdit també comptaran amb el seu vot favorable. 
Sobre l’expedient del RDL 4/2012 s’abstindran de votar-lo per discrepància amb les 
mesures del Pla de sanejament pel que fa  al control de la despesa. 

La Sra. Mínguez  diu que el tema del dèficit tarifari prové de l’època del Sr. Rodrigo Rato 
i s’ha perllongat el tema fins ara, en què ha estat dictada la sentència que suposarà 
l’augment de tarifes. Diu al Sr. Vilella que el romanent líquid de tresoreria no es pot fer 
servir per pagar els crèdits reconeguts: hi ha una Llei que obliga a destinar-lo a 
amortitzar deute. Comenta que qualsevol persona que vulgui fer una inversió o una 
compra important ha de fer servir l’endeutament. Per veure la destinació del deute 
només cal sortir al carrer i veure la millora de la ciutat. Comenta les diferències que pot 
haver-hi en el moment de comparar deutes i tresoreria de ciutats diferents. Explica al Sr. 
Postius que la situació del pendent de pagament d’altres administracions ha canviat molt 
en el darrer període. Hi ha, a més, una preocupació suplementària: abans no s’havia dit 
mai que no pagarien i ara si es diu. Per aquest motiu es reclama, ara, amb tanta 
vehemència; abans no pagaven el 100% i ara no es demana tampoc que es pagui 
totalment de manera immediata. Ara  es modifiquen els compromisos sense respectar 
els pactes anteriors. Defensa que no es pot criminalitzar els ajuntaments de la situació 
econòmica actual. En els dos darrers anys la situació ha canviat radicalment (disminució 
d’ingressos, encariment de les pòlisses de tresoreria, ritme de cobraments, nombre de 
fraccionaments, etc.). Explica el motiu pel qual es paguen ara les factures en el termini 
de 140 dies. Aquest període surt quan es compta la ràtio anual; les dades que es 
faciliten al primer trimestre de l’any són molt diferents de les que es poden donar a final 
d’any. Espera que, si es compleixen les promeses de pagament de les administracions 
previstes per al mes de maig, el termini es veurà aviat força millorat. Reitera que no es 
pot deixar mai de mirar l’escenari econòmic global quan s’analitza la situació de les 
finances municipals. Vol que consti expressament en l’acta que en la proposta s’ha 
introduït una modificació in voce en les xifres del Pla d’ajustament; en el moment 
d’introduir les dades en l’aplicació informàtica, s’ha produït un problema d’ajustament de 
decimals que afecta els cèntims d’alguna xifra. També s’informa de la introducció d’un 
nou punt a l’acord, facultant l’Alcaldia per tal que pugui fer les correccions tècniques que 
siguin necessàries en aquest sentit. D’aquestes modificacions s’havia informat els 
portaveus dels grups.  

El Sr. alcalde  reflexiona sobre les comparacions que s’han fet amb altres capitals de 
Catalunya. Creu que, per allò que és bo i per allò que és dolent, Lleida sempre serà la 
segona capital més important de Catalunya (després de Barcelona). Explica que a 
Girona l’Ajuntament no s’ha implicat en el Parc Científic, la qual cosa dificulta les 
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comparacions. Comenta que les diferències de gestió i d’habitants fan gairebé 
impossible comparar-nos amb Girona o amb Barcelona. Aquesta ciutat gestiona la major 
part dels serveis en l’àmbit de l’Àrea Metropolitana i té el seu grup empresarial, que és 
especialment potent. Barcelona té també una Llei especial, amb un model que Lleida vol 
assolir amb la declaració com a municipi de gran població. En el cas de Tarragona les 
ràtios són molt similars a les de Lleida. Ara tenim 139.500 habitants; la ciutat creix, tot i 
que baixa la població immigrant. No estem entre els cent municipis de Catalunya amb 
les ràtios més elevades de deutes pendents de pagament. Creu que la salut financera 
de la Paeria és raonable. En relació amb la capacitat d’inversió de l’Ajuntament, explica 
que durant els darrers 8 anys s’ha fonamentat en la bonança econòmica i amb la 
col·laboració de les altres administracions. La part de les inversions que ha finançat 
directament l’Ajuntament ha estat la més petita: hem fet servir la capacitat de negociació 
per tal d’aconseguir recursos i acords amb l’Estat i amb la Generalitat. En aquests 
moments, els dos partits de l’oposició municipal tenen les responsabilitats de govern a 
Barcelona i a Madrid. Proposa als grups  que facin pressió als seus partits per 
possibilitar que l’Ajuntament faci inversions; de  manera que es puguin fer acords 
d’inversió amb els governs de la Generalitat i l’Estat, amb el compromís que per cada 
euro que aportin aquestes administracions la Paeria en posarà un altre, d’euro. 
L’Ajuntament està disposat a invertir a la ciutat el doble de les aportacions que facin 
l’Estat o la Generalitat; per cada euro que aportin nosaltres n’hi posarem un altre. 
Demana que tots defensem els interessos de la ciutat. Celebra que avui el PP voti a 
favor de la moció que ha presentat el seu grup en defensa de l’AGBS de Talarn, creu 
que és un posicionament valent. Explica que a l’alcalde mai no li ha tremolat el pols per 
enfrontar-se a governs del seu color polític (explica, com a exemple, el cas de 
l’expropiació de la part de Gardeny destinada a Museu de la Ciència, que s’ha fet al 
Ministeri de Defensa). Lleida és capaç d’invertir conjuntament  amb altres 
administracions. Agraeix a la diputada Sra. Conxita Tarruella (que va comptar amb el 
suport de la també diputada Sra. Cunillera) quan van votar en el Congrés una moció 
perquè el Ministeri de Defensa no demani més compensacions econòmiques per 
Gardeny. Quan s’alliberin les inversions de la DA tercera de l’Estatut d’Autonomia caldrà 
que tots defensem que es compleixi el compromís d’execució de la tercera fase del 
cobriment de l’Estació de Lleida. Demana a tots els grups que defensin els interessos de 
la ciutat, per millorar les finances municipals. Agraeix la feina feta per tot l’equip 
d’Economia i Intervenció que han treballat aquests temes.  

El Sr. Postius  recorda que en aquest Ple, fa tres anys, es va rebutjar una moció del 
Grup de CiU, en què es demanava al Ministeri de Defensa (quan la Sra. Chacón era 
ministra) que no calgués pagar res pels terrenys de l’antiga caserna de suboficials i que 
ens tornessin els diners pagats per Gardeny, atesa la cessió gratuïta feta a Barcelona. 
En aquell moment el Grup del PSC va votar-hi en contra.  

El Sr. alcalde  recorda que fa temps que es va demanar un debat sobre l’estat financer 
de Gardeny i proposa que es faci el proper dia 12 d’abril. Creu que no es pot comparar 
50 hectàrees del turó de Gardeny amb un museu d’armadures (com és el castell de 
Montjuic). A Gardeny es desenvolupa activitat empresarial, científica i de creació 
d’ocupació. L’expropiació recent s’ha fet a l’antiga residència de suboficials; ens 
demanaven entre 1,2 i 1,4 milions d’euros i se n’han pagat 280.000 després de fer una 
expropiació formal. El Ministeri de Defensa ha presentat un recurs. No podien fer 
cessions gratuïtes pel compliment de la Llei d’infraestructures de la Defensa.  

El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
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Punt núm. 46. Moció del Grup Municipal del PSC en d efensa del manteniment de 
l’activitat de l’Acadèmia General Bàsica de Subofic ials de Talarn  
La Sra. Camps fa constar una esmena in voce per tal de fer constar la denominació 
correcta de l’acadèmia militar que és la d’Acadèmia General Bàsica de Suboficials de 
Talarn.  

 

PRECS I PREGUNTES 

Número 1 . La Sra. Horcajada  fa un seguit de preguntes en relació amb el servei de 
recollida d’animals domèstics. La societat protectora “Amics dels animals del Segrià” ha 
denunciat que la Paeria ha deixat de prestar el servei de recollida durant les hores en 
què la canera municipal està tancada. El regidor de Medi Ambient ha explicat que la 
Paeria ha rescindit el contracte amb el Centre Veterinari que ens donava i també recollia 
els animals perduts o abandonats. Les protectores han hagut de triplicar els serveis 
relatius a animals perduts o abandonats. Únicament tenim a la nostra disposició un 
veterinari per a l’assistència dels animals. Comenta també les darreres notícies sobre 
maltractament d’animals. Recorda la normativa municipal en relació amb els animals 
abandonats (llegeix el que fixa  l’ordenança corresponent i  la Llei de protecció dels 
animals). Fa les preguntes següents: 1. Si està previst, per part de l’Ajuntament, 
restablir el servei de recollida d’animals fora de l’horari d’obertura de la canera. 2. Si la 
Guàrdia Urbana disposa de l’equip necessari per recollir animals perduts o abandonats 
quan la canera és tancada. 3. Com està prevista l’atenció veterinària si es troba un 
animal fora de l’horari de funcionament de la canera. 4. Quines actuacions policials 
s’han fet en relació amb el robatori d’animals  destinats a baralles. 5. La crisi ha fet 
incrementar el nombre de gossos abandonats i el pressupost de l’Ajuntament per a 
aquest servei s’ha reduït un 54,55%; pregunta si està previst incrementar la dotació de 
les partides dedicades a la canera municipal. 6. Les protectores han manifestat que se’ls 
han suprimit els ajuts; vol saber si aquesta informació és certa. 

El Sr. alcalde  diu que la propera setmana el Sr. Barberà i ell es reuniran amb les 
responsables de les associacions protectores per parlar directament d’aquestes 
qüestions. 

El Sr. Barberà  explica que l’Ajuntament té un centre d’acollida suficient per a tots els 
gossos que són abandonats al terme municipal de Lleida. Disposem de dos veterinaris: 
el municipal i un altre que fa de suport. Tenim també 6 persones d’atenció al centre 
d’acollida (que funciona de les 7 del matí a les 8 del vespre els dies laborables i de les 9 
a les 14 els dies festius). També tenim un servei de contestador automàtic per 
comunicar l’existència d’animals abandonats. No és fàcil agafar un animal abandonat. El 
centre municipal ha estat inspeccionat pel SEPRONA i ens han felicitat pel bon 
funcionament. Recollim tots els animals del nostre terme. En un any i a  la nit, se’n 
recullen entre 25 i 30.  El problema de la resta de centre d’acollida és que el control 
d’aquests animals als pobles del voltant no és el mateix que a la ciutat de Lleida. El 
centre d’acollida comarcal del Segrià encara no està en funcionament i els pobles no 
tenen cap centre d’acollida. S’està estudiant ampliar l’horari de la canera, sempre  que 
no comporti un augment del pressupost. El servei que ara es presta és el que hi havia fa 
uns anys i que darrerament havíem millorat. La Guàrdia Urbana disposa d’un vehicle 
totalment equipat per poder capturar i traslladar gossos. Si es troba un gos accidentat, 
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es comunica al seu propietari. Quant al pressupost explica que els tres primers mesos 
de l’any passat es van recollir 66 gossos; aquest any se n’han recollit 40 en el mateix 
període. En el moment de preparar el  pressupost es veurà quines quantitats es poden 
destinar al servei. Quant als gossos destinats a baralles, diu que tots són conscients que 
es tracta d’una barbaritat que no es pot permetre. La darrera actuació policial es va fer 
gràcies als agents cívics, a les trucades dels ciutadans i a l’actuació de la Guàrdia 
Urbana (ho explica). Estem a disposició dels Mossos d’Esquadra que són qui tenen la 
competència en aquesta matèria. Sobre les subvencions a les protectores diu que 
aquest any s’ha considerat que la dotació pressupostària era necessària per poder 
comprar aliment per als animals ubicats a la nostra canera. Quan s’obri el centre 
comarcal del Segrià, les protectores hi podran enviar els gossos acollits que no hagin 
estat recuperats al nostre terme municipal.  

La Sra. Horcajada  agraeix les explicacions, però creu que queda sense resoldre la 
principal preocupació de les protectores: què passa a la nostra ciutat si es troba un 
animal ferit en horari de cap de setmana. Aquest animal no serà atès fins dilluns per un 
veterinari. Creu que és una qüestió de sensibilitat. Es podria fer algun acord  o protocol 
per evitar aquest sofriment als animals. 

El Sr. Barberà  diu que els dissabtes i els festius hi ha un servei al matí, per la qual cosa 
un animal mai estaria 24 hores sense atenció. Els diumenges també hi ha personal a la 
canera. Disposem d’un quiròfan i es podria, en un cas determinat, requerir els serveis 
veterinaris. No podem tenir un veterinari de guàrdia a les nits, per només atendre 3 o 4 
casos a l’any. No quedarà mai  abandonat un animal.  

Numero 2.  El Sr. Solé  fa una pregunta relacionada amb els torns i el dies de descans 
del personal que condueix els taxis a la ciutat. Una trentena de propietaris de llicències 
han manifestat que demanaran a la Paeria que s’estableixi un dia de festa obligatori. 
L’objectiu és limitar el nombre de taxis en servei, davant la davallada d’ingressos (la 
disminució, la xifren en un 40%). El Grup del PP fa les preguntes següents: 1. Si està 
previst fer alguna actuació per tal de donar resposta a la petició dels taxistes abans 
esmentada. 2. Si l’Ajuntament té previst modificar el Reglament del servei d’autotaxis 
pel que fa als torns i als dies de descans.  

La Sra. Camps   diu que coneixen la problemàtica perquè han atès els diversos 
col·lectius de taxistes de la ciutat que no estan d’acord en el funcionament intern del seu 
servei. La cooperativa Tele Radiotaxi s’ha autoregulat perfectament i la mediació de 
l’Ajuntament no és necessària. Fa molt temps que l’Ajuntament té atorgades 99 
llicències de taxi, tot i que en algun moment es va demanar ampliar aquest nombre de 
llicències. En aquets moments hi ha una discrepància de criteris notable entre el sector 
més autònom dels taxistes i l’altre sector que disposa d’assalariats; demanen coses 
dispars i diferents. Estem escoltant les dues parts. Es faran esforços per tal de procurar 
que s’autoregulin i es posin d’acord entre ells. Si no hi ha més remei, haurem de fer de 
mediadors. A l’Ajuntament només s’ha presentat un escrit  en el que es manifesten uns 
possibles excessos horaris d’alguns conductors (aquest tema depassa les competències 
municipals i ha estat notificat a la Inspecció de Treball). Es continuaran escoltant les 
peticions dels dos sectors dels taxistes i, si cal, es proposarà alguna modificació del 
Reglament que haurà de ser aprovada pel Ple.  
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Finalitzats els precs i les preguntes, el Sr. Vilella  vol fer un comentari en relació amb la 
crida a la col·laboració institucional que ha fet el Sr. alcalde en una intervenció anterior. 
Creu que és una proposta positiva i important. El seu grup hi està d’acord. A Lleida 
tenim exemples de col·laboració administrativa; esmenta  el cas de la compra de 
Gardeny o la construcció de l’estació del tren d’alta velocitat. El Grup del PP creu que 
aquesta col·laboració hi ha de ser per  aconseguir allò que sigui bo per a la ciutat. 
Ofereix el seu suport sempre  que les peticions siguin assumibles.  

El Sr. Zaballos  diu que el seu grup també està disposat a treballar en la mateixa 
direcció. Assumeix la pressió de defensar les inversions a Lleida i espera portar molts 
euros d’inversió a la ciutat en els propers anys. 

El Sr. Pintó  diu que en la primera intervenció com a regidor vol manifestar l’orgull i la 
satisfacció que sent per representar la ciutadania de Lleida en la Paeria. Intentarà 
complir amb les seves funcions des de la responsabilitat i la voluntat de servei a la 
ciutat, treballant conjuntament amb tota la corporació. Espera poder ajudar per què 
l’Ajuntament doni resposta a les necessitats de la ciutadania en aquests temps difícils i 
complicats. Ofereix la seva col·laboració (i la del seu grup) per fer de Lleida un exemple 
de convivència, cohesió social i creixement.   

El Sr. alcalde  reitera la benvinguda al Sr. Pintó i li desitja tots els èxits.  

 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


